
Referat fra Pans generalforsamling tirsdag den 23. januar kl. 19.30 på Silistria. 

 

Årets generalforsamling blev indledt med et af arrangementsudvalgets traktementer med diverse 
lækkerier og et glas vin. 

 

Dagsorden ifølge vedtægterne: 

1. Valg af dirigent 
2. Formandens beretning 
3. Forelæggelse af det reviderede regnskab. Det reviderede regnskab vil være fremlagt på 

Silistria senest en uge før generalforsamlingen. 
4. Behandling af indkomne forslag. Medlemmers forslag, der ønskes behandlet, skal være 

bestyrelsen i hænde senest 8x24 timer før generalforsamlingens start. 
5. Fremlæggelse af budget og eventuel kontingentfastsættelse for det kommende år. 
6. Valg af formand (i ulige år). 
7. Valg af kasserer (i lige år). Kell Sønnichsen er på valg (modtager genvalg) 
8. Valg af bestyrelsesmedlemmer jf. § 6. Kent Lodberg og Ulrik Johansen er på valg. 
9. Valg af suppleanter. 
10. Valg af revisor. Jan Thomsen er på valg. 
11. Eventuelt 

• Uddeling af Pan-Præstationen 
• Debat om hvilke krav, klubben kan stille til medlemmerne – og hvad medlemmerne kan 

forvente af klubben. 

Mht. punkt 4 har bestyrelsen et forslag til ændring af klubbens love. Baggrunden er et ønske om at 
flytte regnskabsåret, så det flugter kalenderåret. Det giver i flere sammenhænge en nemmere 
administration. Ændres klubbens regnskabsår, vil regnskabsåret 2018 omfatte perioden fra 1. 
november 2017 til 31. december 2018. 

 

Forslag: 

• I § 1 ændres ”Århus kommune” til ”Aarhus kommune”. 
• I § 3 ændres ”Danmarks Idræts-Forbund” til ”Danmarks Idrætsforbund”. 
• I § 5 ændres 2. punktum til "Når et medlem er kommet i kontingentrestance med mindst 2 

måneder eller har pådraget sig anden gæld til klubben, ...." Det er fristen på 2 måneder, 
der er ændringen fra tidligere 3 måneder. 

• I § 7 ændres 1. punktum til: ”Klubbens regnskabsår løber fra 1. januar til 31. december.” 
• I § 10 ændres ”inden udgangen af januar måned” til ”inden udgangen af marts måned”. 

 

 



Referat 

Ad. 1   Finn Hother blev valgt som dirigent og kunne erklære Generalforsamlingen for lovlig ifølge 
vedtægterne. Der var ved generalforsamlingens start 34 fremmødte stemmeberettigede. 

 

Ad. 2   Formanden gennemgik årets vigtigste begivenheder og gav et kortfattet resume af udvalgenes 
beretninger. Alle beretningerne fra udvalgene samt formandens egen beretning kan læses via dette link:  
http://okpan.dk/web/images/Beretning%202017.pdf 

Formanden fremhævede, at vi igen i år vandt divisions finalen, dog under et vist pres. Af øvrige markante 
emner fra året blev nævnt vores nye klubtrænere, ny kollektion af klub tøj, stort indkøb af nye postenheder 
og stativer. Desuden kunne bemærkes en let nedgang i klubbens økonomi, som dog kan begrundes i bl.a. 
stigende fee’s til DOF og en reduktion af antallet af Femina løb i 2017. 

Et stort anliggende i 2018 vil være forberedelserne hen mod afholdelse af JWOC i 2019 i samarbejde med 
Silkeborg. 

Formandens beretning blev taget til efterretning uden yderligere bemærkninger. 

 

Ad. 3   Kassereren gennemgik regnskabet for 2017. 

Fra forsamlingen blev der kommenteret på hensættelser til eliten. Dette blev forklaret med,  at der er 
foretaget en opsparing af midler til kendte fremtidige udgifter.  

Regnskabet blev herefter godkendt. 

(Regnskabet kan ses ved at trykke her) 

 

Ad. 5   Budgettet blev gennemgået post for post med bemærkninger til afvigelser fra sidste år. Det blev 
konstateret, at det nuværende underskud på balancen ikke er holdbart i længden. 

Budgettet blev herefter taget til efterretning uden yderligere kommentarer. 

(Budgettet kan ses ved at trykke her) 

 

 Ad.4   Der var ikke kommet forslag fra medlemmerne. 

Bestyrelsen havde fremsat forslag om ændring af vedtægterne. Dels blev der foreslået enkelte ændringer af 
sproglig karakter, dels en ændring af klubbens regnskabsår, så dette kommer til at følge kalenderåret. 
Desuden blev foreslået ændring af sanktions grænsen fra 2 til 3 måneder ved restance til klubben. 

Forslagene blev godkendt enstemmigt, men da der er tale om vedtægtsændringer og der ikke var mere end 
34 fremmødte medlemmer, skal forslaget vedtages ved en ekstra ordinær generalforsamling, som skal 
indkaldes inden for en måned efter den ordinære generalforsamling.  

 

http://okpan.dk/web/images/Beretning%202017.pdf�
http://okpan.dk/web/images/Dokumenter/Generalforsamling/rsregnskab_16-17.pdf�
http://okpan.dk/web/images/Dokumenter/Generalforsamling/PanBudget_17-18.pdf�


Ad.6   Valg af formand foregår i ulige år hvorfor Lone ikke var på valg denne gang. 

 

Ad. 7   Kassereren var på valg i år. Der var ikke opstillet modkandidater til den siddende kasserer, hvorefter  
Kell Sønnichsen modtog genvalg. 

 

Ad. 8   Der skulle vælges 2 bestyrelses medlemmer denne gang. Kent Lodberg og Ulrik Johansen var på valg. 
Der var ingen modkandidater og begge modtog genvalg. 

 

Ad. 9   Som suppleanter blev Jeanette Finderup genvalgt og Henrik Nykjær blev valg ind på den vakante 
post. 

 

Ad. 10  Revisor Jan Thomsen blev genvalgt som revisor. 

 

Ad. 11  Punktet eventuelt blev indledt med et oplæg fra formanden med overskriften: Hvilke krav kan 
klubben stille til medlemmerne og hvad kan medlemmerne forvente af klubben? 

Ad. 11a Klubben afholdt i 2017 en orienteringsaften for medlemmerne om hvilke opgaver der løbende 
bliver løst og arbejdet med. Formændene for de stående udvalg var mødt frem og gav en kort gennemgang 
af opgaverne. 

Der er i efteråret udsendt spørgeskema til alle klubbens medlemmer over 15 år. I skemaet kunne man 
angive ønsker og kompetencer i forhold til klubbens behov for hjælpere. Der var indkommet 63 
besvarelser, hvilket nogle synes var mange, mens andre påpegede, at der således var 230 der ikke havde 
svaret. 

Der blev afholdt en kort pause, så de fremmødte fik mulighed for at overveje hvad der kan fremme frivillig 
deltagelse. Efter tænkepausen blev der udvekslet synspunkter : 

Man skal vide hvad der er af opgaver. 

Klubben skal klart udtrykke forventninger til medlemmerne. 

Man kan ikke beskrive alle opgaver. Man skal også nå folk via relationer. 

Det skal primært være folk der bruger klubben mest, som yder mest. 

I ungdomsafdelinger bliver opgaverne placeret, så alle kommer til at deltage. 

Der kan udarbejdes en info folder. 

Ok Pan skal fungere som en forening og ikke som et fitness center. 

Træningsløbene kan deles ud på forhånd til personer, som magter det. 

Bestyrelsen tager betragtningerne med i sit videre arbejde. 



Ad. 11b  Ebbe fremlagde planerne for det fremtidige salg af klubtøj. Der arbejdes med salg af tøj 2-3 gange 
om året på en måde hvor medlemmerne har mulighed for, at bestille og betale på en ”tøj portal” for 
herefter at modtage bestillingerne nogle uger senere. Fordelen vil være, at klubben ikke behøver ligge inde 
med et lager af klubtøj. Det bliver endvidere nemmere at lave ændringer i kollektionen. Ordningen 
forventes i drift omkring vinterferien. 

Ad. 11d  Panpræstations pokalen blev denne gang tildelt en person, på baggrund af ”det lange seje træk”. 
Begrundelserne var følgende en god kammerat, imødekommende og altid villig til at hjælpe. Som har ydet 
en stor indsats for børn og unge. Som har deltaget i ungdomsudvalg og skolemesterskaber og som har haft 
næsten alle klubbens medlemmer med oppe på sit loft. Pokalen gik selvfølgelig til Alice Hinge. Tillykke med 
det. 

Afslutningsvis var Henrik Hinge mødt frem som repræsentant for Løberen, for som sponsor for Pan,  at 
uddele gavekort til personer der har været en vigtig resurse i ungdomsafdelingen, arbejdet med 
fastholdelse af medlemmerne eller har ydet en længerevarende indsats. Der blev således uddelt gavekort 
på 1000,- til Jeanette Finderup, Hans Christiansen, Anni Sørensen, Kell Sønnichsen, Emma Klingenberg og 
Juul Meldgaard. 

 

Generalforsamlingen blev herefter afsluttet med et trefoldigt hurra. 

 

Ref.: Jan Bille 


	Forslag:

